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REVISTA PRESEI 

 

 

 Federaţia Sindicatelor din Ministerul Muncii declanşează luni greva 

japoneză 

Federaţia Sindicatelor din Ministerul Muncii declanşează luni o grevă japoneză 

acuzând lipsa dialogului cu ministrul de resort şi denigrările angajaţilor venite 

chiar de la şeful instituţiei. 

 

"Pe fondul lipsei dialogului între organizaţia noastră, Federaţia Sindicatelor din 

Ministerul Muncii şi ministrul Muncii, doamna Victoria-Violeta Alexandru, în 

urma consultării membrilor noştri, luni 19 octombrie, vom recurge la forma de 

protest de tip - grevă japoneză - pentru a semnala situaţia deosebită în care ne 

aflăm, situaţie provocată de denigrarea continuă a angajaţilor instituţiilor din 

M.M.P.S., denigrare venită chiar de la actualul ministru. Altfel, doamna ministru 

Victoria-Violeta Alexandru ar trebui să înţeleagă că nu lipsa de implicare a 

funcţionarilor din instituţiile M.M.P.S. a dus la problemele generate în sistem, ci o 

serie de lipsuri de natură logistică şi organizatorică înregistrate la toate nivelurile, 

generate de ne punerea în aplicare a unor prevederi legale aflate deja în vigoare, 

sau de neadaptarea unor măsuri legislative noi la situaţia prezentă, care să faciliteze 

desfăşurarea cat mai eficientă a activităţii acestor instituţii, se arată într-un 

comunicat al organizaţiei sindicale remis AGERPRES. 

 

Alte revendicări vizează deblocarea posturilor vacante, asigurarea echipamentelor 

de lucru şi plata orelor suplimentare. 

 

"Dialog permanent cu ministrul Muncii. Încetarea atitudinii denigratoare a 

actualului ministru doamna Victoria-Violeta Alexandru, prin comunicarea agresivă 

şi lipsită de respect la adresa angajaţilor din cadrul Ministerului Muncii şi 

Protecţiei Sociale (case de pensii, agenţii judeţene pentru ocuparea forţei de 

muncă, inspectorate teritoriale de muncă, agenţii judeţene pentru plăţi şi inspecţie 

socială).  
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Deblocarea ocupării posturilor vacante - Avem un deficit major de personal, 

necorelat cu volumul şi complexitatea muncii ce duce la suprasolicitarea 

angajaţilor prin încărcarea cu atribuţii mult peste limita normală. Asigurarea 

echipamentelor de lucru - Instituţiile se confruntă cu probleme de natură 

hardware&software, concret, lipsesc echipamentele performante pentru buna 

desfăşurare a activităţilor. Aplicaţiile informatice sunt foarte greu actualizate, unele 

chiar neadaptate prin lipsa corelării acestora cu noile reglementări legislative. Plata 

orelor suplimentare - datorită deficitului de personal suntem în situaţia în care 

acestea nu pot fi compensate cu timp liber corespunzător şi nu mai poate fi 

respectată prevederea cu privire la acordarea repausului săptămânal de 48 de ore. 

Ne aflăm în imposibilitatea de a ne efectua concediile de odihnă", se precizează în 

comunicat. 

 

Totodată, sindicaliştii arată că tergiversarea aplicării Legii nr.127/2019 a dus la 

nerespectarea art. 157 prin care se prevedea, ca încă din anul 2019, CNPP să 

suplimenteze personalul caselor de pensii şi să asigure fondurile necesare dotării cu 

mobilier, logistic, consumabile, tehnică de calcul, medii de stocare şi comunicaţii 

în vederea recalculării dosarelor de pensii (aproximativ 5 milioane de dosare). 

 

În context, aceştia solicită şi înlocuirea parcului auto existent şi depăşit din punct 

de vedere tehnic pentru inspectoratele teritoriale de muncă. 

 

"Sperăm ca prin această formă de manifestare, ministrul Muncii să se implice activ 

în rezolvarea revendicărilor şi nu în defăimarea şi criticarea angajaţilor, acţiuni ce 

nu conduc decât la decredibilizarea instituţiilor statului. Un ministru trebuie să fie 

implicat în dialog permanent cu partenerii sociali şi dedicat în activităţi de 

dezvoltare a ministerului, nu în activităţi de manipulare şi dezinformare sperând 

prin acestea în creşterea propriei imagini publice", subliniază Federaţia citată.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 19 octombrie 2020 3 

 

 Solidaritatea Sanitară: Au fost infectați cu coronavirus 30.000 de lucrători 

din sănătate, nu 6.000, cât sunt cifrele oficiale (studiu) 

Aproximativ o zecime dintre lucrătorii din sănătate români au fost infectați până 

acum cu noul coronavirus, spune Federația „Solidaritatea Sanitară”, citând 

un studiu pe tema impactului pandemiei COVID-19, realizat în cadrul unei 

cercetări bazată pe un chestionar ce a evaluat percepția salariaților. 

”Cca. 10% dintre respondenți au indicat că au fost deja infectați SARS-CoV-2. 

Procentul este în cea mai mare măsură aplicabil medicilor și, mai ales, asistentelor 

medicale. În măsura în care acesta este procentul real al lucrătorilor din sănătate 

care au fost infectați, am ajunge la un total de cca. 30.000 de lucrători care au fost 

deja infectați SARS-CoV-2, în loc de 6.300 (numărul lucrătorilor cunoscuți a fi 

fost infectați)”, afirmă sursa citată. 

Asistentele medicale au ponderea cea mai mare din totalul lucrătorilor infectați și 

au procentul cel mai mare de infectare dintre categoriile profesionale. 

”18,2% dintre respondenții (113) care au declarat că au fost infectați au indicat că 

au făcut o formă gravă sau severă a bolii COVID-19. Cca. 28% dintre respondenți 

au indicat că nu au fost testați SARS-CoV-2 (în condițiile în care cred că ar fi fost 

cazul); doar cca. 36% dintre respondenți afirmă că au fost testați ori de câte ori a 

fost nevoie”, spun autorii studiului. 

Cca. 22% dintre respondenți consideră că măsurile luate de unitate pentru siguranța 

și protecția salariaților sunt insuficiente iar 44,6% cred că sunt parțial eficiente; 

doar cca. 31% apreciază că sunt suficiente. Disconfortul accentuat (cca. 73%), 

creșterea timpului alocat fiecărei manopere (66%) și îngreunarea comunicării cu 

pacienții (63,7%) sunt principalele efecte ale echipamentelor individuale de 

protecție. Din punctul de vedere al amenințărilor la adresa sănătății personale cca. 

55% dintre respondenți au indicat că echipamentul individual de protecție le 

generează deshidratare și 36% au indicat dermatita de contact ca efect negativ al 

purtării echipamentului. 

Conform estimărilor de pe platforma covid.solidaritatea-sanitara.ro la ora actuală 

distribuția pe categorii profesionale a infectării lucrătorilor din sănătate cu SARS-

CoV-2 este următoarea: 

https://covid.solidaritatea-sanitara.ro/studii/studiul-evaluarea-impactului-pandemiei-covid-19-asupra-lucratorilor-din-sanatate/?fbclid=IwAR2OPYskxYEpzCFA4fQ_8KDTSE8Dyg6vS5qGZuTzue1u5Sh2zCpPfZbIonA
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 Asistente medicale: 50,15% 

 Infirmiere: 18,82% 

 Medici: 16,80 

 Îngrijitoare: 1% 

 Alte categorii profesionale: 12,58%. 

(Estimarea este făcută prin extrapolarea ponderilor rezultate din informațiile 

cunoscute la totalul salariaților infectați) 

Tabloul efectelor negative ale pandemiei COVID-19 asupra lucrătorilor din 

sănătate, schițat de respondenți, are următoarele caracteristici: 

 Alterarea stării de sănătate 

 Numeroase simptome și afecțiuni determinate de utilizarea echipamentului 

individual de protecție 

 Creșterea sarcinilor și înrăutățirea condițiilor de muncă 

 Modificarea programului de muncă în dauna salariaților 

 Deteriorarea severă a echilibrului dintre viața profesională și viața de familie 

 Semnificative perturbări ale vieții afective 

 Sunt evidente efectele presiunii psihice 

 Nivelul foarte ridicat de stres 

 Salariații au tot mai numeroase temeri și angoase 

 Viața socială le este profund tulburată de stigmatizarea pe care o suferă 

 Sunt indicate perturbări ale atenției 

 Deficitul echipamentelor individuale de protecție generează o presiune 

suplimentară 

 Calitatea serviciilor medicale este afectată negativ în multe cazuri 
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 Comunicarea cu pacienții și colegii este perturbată 

 În unele cazuri survine o scădere a veniturilor 

 Modificările profesionale pornesc de la scăderea accesului la pregătirea 

continuă și merg până la schimbarea de facto a specializării. 

 

Cercetarea are la bază un chestionar de opinie adaptat consultării publice, aplicat în 

perioada 24.09-12.10.2020. Chestionarul s-a adresat tuturor categoriilor de salariați 

din sănătate, indiferent de forma de proprietate a unității în care-și desfășoară 

activitatea, invitația de completare fiind transmisă: a) către 45.000 de lucrători din 

sectorul sanitar din toate regiunile țării, țintiți prin intermediul adreselor de e-mail 

(din baza de date a CCDSS). Au răspuns la invitația de a completa chestionarul 

1.709 salariați, 1.130 dintre ei furnizând răspunsuri complete. Chestionarele cu 

răspunsuri incomplete au fost eliminate din prelucrarea finală, fiind reținute în 

studiul final un număr de 1.130 chestionare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Prefectul Capitalei: Luni se întruneşte Comitetul Municipal pentru Situaţii 

de Urgenţă 

Prefectul Capitalei, Gheorghe Cojanu, a anunţat că luni se întruneşte Comitetul 

Municipal pentru Situaţii de Urgenţă, pentru a discuta despre măsurile care se 

impun după ce incidenţa cumulată a cazurilor de infectare cu noul coronavirus a 

depăşit în Bucureşti pragul de trei la mia de locuitori, scrie Agerpres. 

"Mâine (luni - n.r.) se întruneşte Comitetul Municipal pentru Situaţii de Urgenţă, 

după cum ştiţi el se reuneşte în 48 de ore de la momentul anunţului. Mâine ne vom 

reuni, vom lua măsurile pe care le-a amintit şi domnul prim ministru, măsurile nu 

sunt blânde, se poartă masca şi în spaţii deschise şi în spaţii închise, se închid 

activităţile restaurantelor, cafenelelor, tuturor unităţilor de alimentaţie publică, 

spectacole, jocuri de noroc, toate măsurile se vor lua mâine", a spus duminică, 

Cojanu la Digi 24. 
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El a adăugat că decizia cu privire la închiderea sau nu a şcolilor o vor lua 

Ministerul Educaţiei şi Ministerul Sănătăţii, iar Comitetul pentru Situaţii de 

Urgenţă decide doar "inserarea într-un scenariu sau altul, galben sau roşu". 

 

Întrebat dacă, în cazul în care luni se raportează pentru Bucureşti o rată de infectări 

sub trei la mia de locuitori, se mai iau aceste măsuri, Cojanu a răspuns: "Dacă 

vedem o incidenţă sub trei nu mai luăm măsuri, dar trebuie să informăm, iar 

Comitetul să fie de acord că nu mai putem lua măsuri pe care să le anulăm în 

câteva ore. (...) Evident, noi am pus această problemă şi am spus, Comitetul 

Municipal pentru Situaţii de Urgenţă va fi convocat oricum. Dacă va scădea rata de 

incidenţă sub trei, noi tot trebuie să convocăm Comitetul Municipal pentru Situaţii 

de Urgenţă, că aşa ne impune legea, îl informăm că a fost astăzi 3,02 şi ne gândim 

dacă trebuie să luăm măsuri pe care în aceeaşi şedinţă să le anulăm". 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Orban: Este prevăzut clar că odată depășit indicele de 3 la mie restricțiile 

stabilite, inclusiv școala online, trebuie implementate. Masca devine 

obligatorie, se închid teatrele, cinematografele, restaurantele 

Hotărârea de Guvern privind prelungirea stării de alertă prevede clar că odată 

depășit indicele de 3 la mie măsurile de restricție stabilite, inclusiv școala online, 

trebuie implementate, iar prefectul de București să convoace Comitetul pentru 

Situații de Urgență astfel încât aceste restricții să intre în vigoare, a declarat 

duminică seară premierul Ludovic Orban. "După părerea mea, odată ce DSP a 

transmis rata de 3,02 la mie nu se mai poate întoarce situația", a spus Orban. 

 Indicele de incidență a cazurilor de COVID-19 la 14 zile a trecut de 3 la mia 

de locuitori în București, ajungând duminică la 3,02. 

Orban a amintit că, în conformitate cu HG privind prelungirea stării de alertă, DSP 

transmite aceste date către prefectură în 24 de ore, iar prefectul convoacă 

Comitetul pentru Situații de Urgență în maximum 48 de ore. 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24359660-grafic-incidenta-cazurilor-coronavirus-trecut-pragul-3-bucuresti-doua-judete-foarte-apraope-aceasta-limita.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24359660-grafic-incidenta-cazurilor-coronavirus-trecut-pragul-3-bucuresti-doua-judete-foarte-apraope-aceasta-limita.htm


CNSLR Fratia | Revista Presei 19 octombrie 2020 7 

 

"Prefectul Bucureștiului va convoca reuniunea Comitetului pentru Situații de 

Urgență, va constata depășirea pragului de 3 la mie și luarea măsurilor stabilite 

prin prevederile legii și prin prevederile Hotărârii de Guvern privind starea de 

alertă", a precizat Orban. 

El a enumerat măsurile care ar urma să intre în vigoare, după depășirea ratei de 

infectare de 3 la mia de cazuri: 

 obligativitatea purtării măștii în toate spațiile 

 suspendarea cursurilor școlare și organizarea orelor online în toate școlile 

 suspendarea activității în teatre, cinematografe, restaurante, cafenele 

"După părerea mea, odată ce DSP a transmis rata de 3,02 la mie nu se mai poate 

întoarce situația. Nu văd un motiv prin care s-ar putea întoarce. De regulă, 

raportările duminică de la 10 până luni la 10 cuprind mai puţine cazuri din cauză că 

se efectuează mai puţin teste, dar odată indicele depăşit cred că trebuie adoptate 

măsurile", a afirmat premierul. 

Întrebat despre carantinarea Capitalei, Orban a spus că este prematur să se discute 

despre acest lucru, dar "cert este că 14 zile aceste măsuri vor fi în vigoare". 

Întrebat, de asemenea, dacă ar putea fi luate și alte măsuri, precum închiderea mall-

urilor, Orban a răspuns: "Suntem în analiză pentru posibile alte măsuri. Pe de altă 

parte, vom solicita utilizarea altor metode de a reduce riscul de răspândire, dacă va 

fi cazul. Deocamdată, prin Hotărârea de Guvern de prelungire a stării de alertă am 

prevăzut aceste măsuri pentru a combate răspândirea virusului". 

Orban le-a transmis părinților că, imediat după luarea deciziei de închidere a 

școlilor, marți sau miercuri va fi adoptată o ordonanţă de urgenţă, care a fost 

dezbătută în primă lectură, vizând asigurarea a 75% din salariu pentru un părinte 

care să stea acasă cu copilul în cazul în care cursurile în școli se desfășoară online. 

 (Sursa: biziday.ro) 
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 Orban: Intenţionăm să găsim o soluţie să-i angajăm pe toţi cei care au luat 

rezidenţiatul 

Premierul Ludovic Orban a anunţat duminică, în cadrul unei emisiuni TV, că se 

intenţionează găsirea unei soluţii pentru a angaja toţi medicii care promovează 

examenul de rezidenţiat în acest an, în condiţiile în care în lupta cu COVID-19 

există o problemă legată de numărul cadrelor medicale. 

 

"Acum e un moment important pe care n-avem cum să-l pierdem. E examenul 

celor care terminat rezidenţiatul şi acolo intenţionăm să găsim o soluţie să-i 

angajăm pe toţi cei care au terminat rezidenţiatul şi au luat examenul, să intre în 

acest dispozitiv de luptă, pentru că asta ne-ar furniza cadre medicale suplimentare 

de care avem nevoie ca de aer, pentru că, repet, noi n-avem probleme de paturi, de 

tot ce înseamnă dispozitive - injectomate, ventilatoare. Cu siguranţă aceste 

echipamente există, există peste capacitate. Limita mai degrabă provine din 

capacitatea de a mobiliza suficient personal pentru a menţine funcţionalitatea. Noi 

avem şi acum secţii ATI care nu lucrează la capacitatea maximă - sunt inclusiv în 

spitale COVID cu experienţă, pentru că nu au suficient personal să deservească 

paturile suplimentar", a precizat premierul, la B1 TV. 

 

El a adăugat că, în ceea ce priveşte numărul paturi pentru pacienţii COVID-19, 

direcţiile de sănătate publică au cerut spitalelor non-COVID crearea unor saloane 

şi circuite separate unde să poată fi trataţi cei infectaţi cu noul coronavirus. 

 

Referitor la cadrele medicale, Ludovic Orban a precizat că în ultima perioadă s-a 

apelat la foarte multe detaşări pentru a putea acoperi necesarul din unele spitale.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Cîţu: În 2020 au fost decontate concedii medicale în valoare de 342 milioane 

lei lunar 

Valoarea concediile medicale decontate în 2020 a fost de 342 milioane lei lunar, în 

total fiind decontate concedii în sumă de 7,4 miliarde lei, potrivit ministrului 

Finanţelor, Florin Cîţu. 
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"Respectul faţă de sectorul privat se vede prin fapte. În 2020 au fost decontate 

concedii medicale în valoare de 342 milioane lei lunar. Până acum au fost deja 

decontate concedii medicale în valoare de 7,4 miliarde lei. Record istoric", a scris 

ministrul duminică, pe pagina sa de Facebook. 

 

Potrivit datelor prezentate de Florin Cîţu, în perioada 2009-2019 se decontau în 

medie 1,3 miliarde lei anual. 

 

Ministrul Finanţelor, declara, în iunie, că la momentul în care a preluat funcţia "era 

un stoc" de 3 miliarde de lei de concedii medicale neplătite. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Noua grilă de punctaj la ajutoarele de investiții de 50.000-200.000 Euro 

pentru IMM. Ordonanța de urgență 174/2020 în format PDF 

Guvernul a publicat în Monitorul Oficial Ordonanța de urgență 174/2020, care 

modifică OUG 130/2020, privind ajutoarele de stat în valoare totală de aproape 1 

miliard de euro, din fonduri europene și de la buget. Se schimbă astfel grila de 

punctaj de la Măsura 3 - granturi de investiții de câte 50.000-200.000 de euro 

pentru firmele mici și mijlocii (IMM). Consultă la finalul articolului  OUG 

174/2020 în format PDF și accesează forma consolidată a OUG 130/2020. 

La inițiativa Ministerului Fondurilor Europene, Guvernul a adoptat miercuri, 14 

octombrie 2020, OUG 174/2020 care modifică mai multe acte normative, printre 

care și OUG 130/2020, prin care s-au instituit cele 3 măsuri de sprijin în valoare 

totală de 1 miliard de euro (cu tot cu contribuția proprie a beneficiarilor), pentru 

IMM, PFA, ONG și cabinete medicale individuale. 

Noua OUG 174/2020 a fost publicată în Monitorul Oficial nr. 954 din 16 

octombrie 2020, Partea I. 

Principala modificare adusă formei vechi a OUG 130/2020 se referă la grila de 

punctaj de la Măsura 3 - granturi de investiții pentru IMM, în valoare totală de 550 

de milioane de euro (cu tot cu aportul propriu al firmelor). 

https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/ordonanta-urgenta-ajutoare-pfa-imm-punctaj.htm
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Aici se inversează punctajul de la criteriul RIR (rata internă de rentabilitate a 

investiției). 

Astfel, noua grilă de punctaj arată așa: 

Criterrile de selecție la finanțarea proiectelor de investiții aferente Măsurii 3 

a) Criterii de evaluare a rentabilității proiectelor de investiții (RIR) - 25 

puncte 

Indicatori tehnico-economici: 

 RIR: < 5% - 25 puncte 

 RIR: ≥ 5,00% și < 7,5% - 15 puncte 

 RIR: ≥ 7,50% - 10 puncte 

b1) Criterii privind cofinanțarea proiectelor de investiții - maximum 35 

puncte 

 peste 35% - 35 puncte 

  ≥ 25% și < 35% - 30 puncte 

 ≥ 20% și < 25% - 20 puncte 

 > 15% și < 20% - 10 puncte 

b2) Pentru regiunea București-Ilfov, criteriile privind cofinanțarea proiectelor 

de investiții - maximum 35 puncte se calculează după cum urmează: 

 peste 45% - 35 puncte 

 ≥ 40% și < 45% - 30 puncte 

  ≥ 35% și < 40% - 20 puncte 

 > 30% și < 35% - 10 puncte 
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c) Raportul dintre cuantumul grantului solicitat și profitul operațional 

înregistrat în anul fiscal anterior depunerii cererii de finanțare - 30 puncte 

 ≤ 3 - 30 puncte 

 > 3 și ≤ 4 - 15 puncte 

 > 4 - 5 puncte 

În cazul în care aplicantul nu a înregistrat profit operațional în anul fiscal 

anterior, va fi punctat cu zero puncte. 

d) Apartenența domeniului de activitate pe codul CAEN la soldul negativ al 

balanței comerciale, respectiv importurile sunt mai mari decât exporturile, 

potrivit datelor furnizate de Institutul Național de Statistică (INS) - 10 puncte 

 • Sold negativ - 10 puncte 

• Sold pozitiv - 0 puncte 

 NOTĂ:Pe baza datelor de la Institutul Național de Statistică (INS) cu privire la 

valoarea exporturilor și importurilor se va calcula pentru fiecare cod CAEN eligibil 

balanța comercială, soldul fiind pozitiv sau negativ. 

Ce NU s-a modificat și era așteptat de antreprenorii români 

1. Pragul de 5.000 euro la microgranturi rămâne în vigoare. Modificările aduse 

de OUG 174/2020 NU aduc și o schimbare mult-așteptată de antreprenorii cu 

microîntreprinderi care au avut cifră de afaceri mică, sub 5.000 de euro, pe anul 

2019. 

Astfel, în OUG 130/2020, la Măsura 1 - microgranturi de câte 2.000 de euro, 

rămâne acel prag -  condiția ca microîntreprinderile să fi avut pe anul 2019 o cifră 

de afaceri de cel puțin 5.000 de euro în anul 2019 (calculat la cursul InforEuro din 

septembrie 2020, de 4,8395 lei pe 1 euro). 

Astfel, rămâne în vigoare pragul cifrei de afaceri de 5.000 de euro, adică  ori 

24.197 lei și 50 de bani. O veste tristă pentru antreprenorii cu micro-firme care își 

făceau speranțe, inclusiv la noi, la StartupCafe.ro, în comentariile de la articole sau 

pe pagina noastră de Facebook. 
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Și asta mai ales că în primele 6 zile, până sâmbătă seara, aplicaseră la 

microgranturi doar 21.934 de potențiali beneficiari, nici jumătate din numărul 

total de locuri disponibile (de 50.000), în condițiile în care de vineri seara, după 

ora 20.00 a fost și prelungită perioada de înscrieri. Și de aici, un risc major de a 

rămâne cu banii europeni necheltuiți și cu români lăsați fără un ajutor oferit de 

Uniunea Europeană. 

De altfel, noua OUG 174/2020 a fost aprobată abia după ce a început sesiunea de 

aplicații la microgranturi. 

2. Saloanele de coafor și înfrumusețare rămân excluse de la granturile de 

capital de lucru de max. 150.000 Euro. O altă modificare așteptată de 

antreprenorii români, dar care NU a fost cuprinsă în OUG 174/2020 este adăugarea 

de coduri CAEN la listele de beneficiari pentru Măsura 2 - granturi de 2.000-

150.000 euro pentru capital de lucru și Măsura 3 - granturi de 50.000-200.000 euro 

pentru investiții. 

Proiectul de ordonanță de urgență scos în dezbatere publică de MFE încă din 16 

septembrie, de modificare a OUG 130/2020, prevedea extinderea Anexei 2 

(granturi de capital de lucru) cu o serie de coduri CAEN, dar iată că în OUG 

174/2020 nu s-a introdus și această extindere, de exemplu. 

De exemplu, printre codurile CAEN care NU au mai fost introduse la granturile de 

max. 150.000 Euro se numără: 

     9313    Activități ale centrelor de fitness 

     9602    Coafura si alte activități de înfrumusețare 

     9603    Activități de pompe funebre si similare 

     9604    Activități de întreținere corporala 

     9609    Alte activități de servicii 

 

 

https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/ajutoare-miliard-modificari-domenii.htm
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Surse din Ministerul Fondurilor Europene au declarat, pentru StartupCafe.ro, că un 

motiv pentru care nu a fost extinsă lista de beneficiari la schema de ajutoare de stat 

este că ar fi necesitat un nou aviz din partea Comisiei Europene, ceea ce ar fi 

întârziat și mai mult aplicarea măsurilor de finanțare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Mii de dosare pentru adopție au fost deblocate. Numărul copiilor adoptabili 

s-a dublat în doar 3 luni 

Autoritatea Națională pentru Drepturile Copiilor și Adopții a revizuit zeci de mii 

de dosare. Conducerea autorității aduce acuzații grave managerilor de caz care 

îngreunează procesul de adopţie şi care condamnă astfel mii de copii să rămână în 

sistemul de ocrotire al statului. 

Familia Coman a reușit să învingă toate barierele și acum se poate considera 

norocoasă. 

Deși au doi copii acasă, soții Coman și-au dorit să dea o șansă unui suflet aflat în 

grija statului încă din primele luni de viață. S-au îndreptat spre cei care au cele mai 

mici șanse din cauza problemelor medicale care atârnă greu în dosare. În 

decembrie anul trecut au demarat procedura de adopție, iar acum au acasă încă un 

băiețel de 7 ani. 

Diagnostice puse de multe ori cu prea mare ușurință, acuză președinta Autorității 

Naționale pentru Drepturile Copiilor și Adopții pentru că, spune ea, la mijloc sunt 

fondurile primite pentru fiecare copil greu adoptabil. 

Mii de copii sunt condamnați astfel să rămână blocați în sistemul de stat, departe 

de familii care și-ar dori să îi adopte. 

Puțini sunt copiii care au șansa să ajungă într-o familie și asta nu din cauză că în 

Romania nu ar fi doritori, ci din cauza poticnelilor și blocajelor de tot felul. Un 

telefon dat o dată pe an de familia naturală sau de o rudă îngreunează și mai mult 

situația. În plus, în unele dosare apar și cerințe aberante. 
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Dincolo de astfel de cerințe care nu se regăsesc în nicio legislație, problemele cele 

mai grave se înregistrează la managementul ineficient derulat la nivelul direcțiilor 

de protecție a copilului. Conducerea autorității centrale în domeniu arată cu degetul 

spre specialiștii care pregătesc dosarele. Pe ei îi consideră vinovați de faptul că au 

rămas prinși în sistem atât de mulți copii. Și pentru ei anunță și sancțiuni de la 

câteva sute la câteva zeci de mii de lei. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Poliția Română, despre achizițiile de anul acesta: Peste 5.000 de mașini noi, 

21.000 de pistoale, 6.000 de body-camere, 400 de dispozitive de blocare auto 

Poliția Română a continuat anul acesta activitățile de înnoire și completare a flotei 

de autospeciale destinate muncii operative și de dotare cu mijloace de intervenție și 

protecție a polițiștilor, se spune într-un comunicat al Inspectoratului General. 

Anul acesta, au fost recepționate 4.237 de autovehicule noi, urmând ca, până la 

finalul anului, să intre în dotarea Poliției Române diferența până la 5.361 de 

autovehicule. 

Autospecialele sunt destinate muncii operative și vor fi repartizate, în special, 

polițiștilor de ordine publică şi de la rutieră. Acestea au dotări acustice și vizuale 

de avertizare, fiind colantate după grafica nouă. 

În vederea îmbunătățirii dotării polițiștilor, au fost recepționate, până în prezent, 

20.000 de pistoale Beretta calibrul 9x19 mm, urmând ca, în total, să fie 

achiziționate 25.000 de astfel de pistoale. De asemenea, au fost achiziționate 1.000 

de pistoale Glock calibrul 9x19 mm, precum și peste 3.000.000 de cartușe. 

În anul 2020, au fost recepționate echipamente și mijloace tehnice specifice muncii 

de poliție și pentru protecția polițiștilor, respectiv 4.000 de căști de protecție cu 

vizor, 1.500 de veste antiglonț și 5.500 de maiouri de protecție, precum și 4.000 de 

bastoane cu electroșocuri. 
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De asemenea, au intrat în dotarea polițiștilor 400 de complete de blocare a trecerii 

auto, ce vor fi folosite în cazul celor despre care există indicii că ar fi comis 

infracțiuni și care nu se conformează semnalului de oprire al polițistului rutier. 

Aceste dispozitive au rolul de a preveni producerea de evenimente grave, prin 

blocarea autovehicului. 

Totodată, au fost recepționate 6.000 de body-camera, ce au intrat în dotarea 

polițiștilor care intervin primii la evenimente și interacționează în mod curent cu 

cetățenii. Poliţiştii vor înregistra audio-video interacţiunile cu cetăţenii, în scopul 

prevenirii comiterii de comportamente antisociale, ultraje sau abuzuri. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Care va fi soarta uraniului din România: Administrația de Mediu a cerut 

insolvența Companiei Uraniului / Între timp, Nuclearelectrica ar putea 

cumpăra uzina de la Feldioara 

Administrația Fondului pentru Mediu a cerut în urmă cu o lună insolvența 

Companiei Naționale a Uraniului (CNU), solicitând în același timp și desemnarea 

în calitate de administrator judiciar un consorțiu format din Rovigo SPRL și Trust 

Insolvency SPRL, potrivit unui document consultat de HotNews.ro. De fapt, 

Administrația de Mediu s-a introdus ca parte într-un dosar de deschidere a 

procedurii insolvenței, care se află pe rolul Tribunalului București încă din 

februarie 2020. Ce s-ar putea întâmpla de acum înainte? Ministrul Economiei 

Virgil Popescu crede că cei de la mediu se vor răzgândi, deoarece în perioada 

imediat următoare, uzina Feldioara, cel mai important activ al CNU, va fi 

achiziționat de Nuclearelectrica. 

 

Dosarul pentru declanșarea procesului de insolvență a fost deschis la Tribunalul 

București, pe 20 februarie 2020, de către Tinmar Energy, în calitate de creditor. 

Între timp s-au alăturat și alți creditori, OSCAR Downstrem SRL, Allzone Guard 

SRL, Rino Guard SRL, iar în urmă cu o lună, Administrația Fondului pentru 

Mediu. Următorul termen în dosar este pe 1 decembrie. Teoretic, până să se 

pronunțe instanța, ar trebui să se lămurească soarta uzinei de la Feldioara și 

eventuala achiziționare de către Nuclearelectrica. 
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CNU este o societate cu mari probleme, care a primit și un ajutor de stat care a 

făcut obiectul unei investigații a Comisiei Europene. CNU va trebui să returneze 

ajutorul de stat. Însă, chiar și așa este o companie importantă, mai ales în condițiile 

în care Guvernul vrea să dezvolte sectorul energiei nucleare, fiind semnat, 

săptămâna trecută, un acord cu SUA pentru construirea reactoarelor 3 și 4 de la 

Cernavodă și pentru retehnologizarea reactorului 1. Practic, acordul cu SUA îi 

oferă și mai multă valoare uzinei de la Feldioara, iar o insolvență nu ar face decât 

să încurce lucrurile. 

În prezent, Nuclearectrica își asigură combustibilul nuclear din stocurile de pulbere 

sinterizabila de dioxid de uraniu de la CNU, dar și din import de la compania 

Cameco Canada. 

 

Nuclearelectrica este interesată să cumpere de la CNU cel mai important activ, 

linia de procesare a octoxidului de uraniu de la Compania Națională a Uraniului 

S.A. – Sucursala Feldioara. De altfel, în martie, acționarii au aprobat declanșarea 

procedurilor de cumpărare a activelor aferente Sucursalei Feldioara. Tot atunci a 

fost aprobată și declanșarea inițierii demersurilor în vederea transferului licenței de 

concesiune a activității de exploatare în perimetrul Tulgheș – Grinties (județul 

Neamț), încheiată între Agenția Națională de Resurse Minerale și CNU. 

 

Contactat de HotNews.ro, ministrul economiei spune că "în perioada imediat 

următoare" va fi finalizată achiziționarea uzinei de la Feldioara. 

 

Ambele companii, CNU și Nuclearelectrica, sunt de stat, acționar majoritar fiind 

acum Ministerul Economiei, Energiei și Mediului de Afaceri. Însă, CNU este cea 

cu probleme financiare. 

 

În mai 2018, Comisia Europeană a inițiat o investigație aprofundată pentru a 

evalua dacă diferitele măsuri de sprijin public acordate de autoritățile române 

Companiei Naționale a Uraniului sunt conforme cu normele UE privind ajutoarele 

de stat acordate întreprinderilor aflate în dificultate. 
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Pe 12 iunie 2017, România a notificat Comisiei un plan de restructurare a 

Companiei Naționale a Uraniului SA (CNU). Planul de restructurare prevedea 

acordarea unui sprijin în valoare de aproximativ 95 de milioane euro pentru CNU, 

sub formă de granturi, de subvenții, de anulare a unor datorii și de conversie a 

datoriei în acțiuni. Acest plan succede unui împrumut urgent sub formă de ajutor 

pentru salvare în valoare de aproximativ 13,3 milioane euro acordat pentru 

menținerea companiei pe linia de plutire, pe care Comisia l-a aprobat la 30 

septembrie 2016 cu titlu temporar. 

 

Normele UE privind ajutoarele de stat îi permit unui stat să intervină în sprijinul 

unei întreprinderi aflate în dificultate financiară numai în anumite condiții. În 

special este condiția ca respectiva companie să facă obiectul unui plan de 

restructurare solid, care să asigure restabilirea viabilității sale pe termen lung. Nu a 

fost cazul CNU, falimentul fiind inevitabil. Dacă o astfel de companie nu se poate 

restructura conform cerințelor Comisiei Europene, rămâne doar varianta lichidării. 

De altfel, Comisia și-a exprimat îndoiala că ajutorul pentru restructurare propus 

îndeplinește aceste condiții. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Institutul Cantacuzino va ieşi pe piaţă cu un medicament imunomodulator 

până la sfârşitul anului, susţine ministrul Apărării 

Ministrul Apărării Naţionale, Nicolae Ciucă, anunţă că Institutul Cantacuzino va 

scoate pe piaţă, până la sfârşitul anului, un medicament imunomodulator dezvoltat 

de propriii cercetători, un supliment alimentar cu proprietăţi biostimulatoare şi 

antioxidante. 

 

„Am discutat cu directorul Institutului Cantacuzino, colonelul Oancea, în ultima 

perioadă de timp şi-au focalizat foarte mult atenţia pe ceea ce înseamnă sporirea 

capacităţii de testare. Totodată lucrează la un medicament imunomodulator, va ieşi 

curând pe piaţă, şi a luat măsuri ca vechea linie de producţie a vaccinului trivalent 

să poată să fie repusă în funcţiune şi să înceapă testele, astfel încât, aşa cum şi-au 

propus la nivelul institutului, începând de anul viitor să poată să producă vaccinul.  
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Medicamentul imunomodulator va ieşi până la sfârştiul anului”, a spus Ciucă, 

potrivit Agerpres. 

 

Specialiştii Institutului Naţional de Cercetare-Dezvoltare Medico-Militară 

„Cantacuzino” au dezvoltat un nou produs imunomodulator, care are proprietăţi de 

stimulare a imunităţii, determinând creşterea rezistenţei organismului la infecţii. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 România, campioana Europei la producția de porumb și grâu. Importurile 

de paste făinoase au crescut cu 40%, în primele șapte luni ale anului 

România este printre cei mai mari producători de grâu, dar importă paste. În 

primele 6 luni ale anului, România a exportat produse agroalimentare de 3,42 

miliarde de euro și a importat de 4,39 miliarde de euro. 

România este campioana Europei la producţia de porumb şi grâu. Cu toate acestea, 

în ultimii 18 ani a adunat un deficit de 10 miliarde de euro la produse 

agroalimentare, potrivit mediafax.ro. 

România exportă porumb şi grâu şi importă mălai şi paste făinoase, mai scump. 

În perioada ianuarie- iunie, am exportat de 3 miliarde de euro şi am importat de 4 

miliarde. Pandemia a crescut importul de paste făinoase din Italia cu 40 %, în 

primele şapte luni ale anului. 

Riccardo Falicetti, preşedintele producătorilor de paste din cadrul Uniunii Italiene 

Food, spune că proviziile de paste au fost un trend în pandemie, în mai multe ţări. 

„Ţările care au fost cele mai afectate de pandemie şi care au suferit cel mai mult în 

starea de urgenţă s-au revărsat spre rafturile cu mâncare şi au cumpărat paste în 

cantităţi industriale”, spune Riccardo Falicetti. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Codruta Kovesi anunta ca Parchetul European va investiga 600 de 

infractiuni comise in Romania: "Cazurile se vor judeca in instantele 

nationale, in limba romana" 

Laura Codruta Kӧvesi, procuror-sef european, a vorbit vineri, in cadrul forumului 

online Eurosfat, despre provocarile create de pandemie asupra statului de drept, 

despre rolul institutiei pe care o conduce, si a declarat ca se afla in negocieri cu 

ministrul Justitiei privind numarul de procurori europeni din Romania. 

 

Ea a mai pus ca nu exista tari "curate" in Uniunea Europeana, ci doar tari in care 

sunt investigate mai multe sau mai putine cazuri de frauda, si ca, in contextul 

pandemiei, este posibil ca numarul de infractiuni in sistemul medical sa fi crescut. 

 

Intrebata cum a afectat pandemia accesul la justitie, procesul echitabil si 

respectarea principiului contradictoriu, Kӧvesi a declarat: "Pentru ca, pentru prima 

data, vom avea mai multi bani care merg catre statele membre, mai multa 

flexibilitate, mai putina rigurozitate in a respecta anumite reguli care pana acum au 

fost implementate, inseamna un risc mai mare pentru a avea mai multe fraude cu 

fonduri financiare". 

 

"Tema statului de drept, mai ales in acest context al pandemiei, este extrem de 

provocatoare pentru mine", a subliniat ea. 

 

Numita in urma cu un an prim-procuror al Parchetului European, ea a explicat: 

"Cand vorbim despre stat de drept, cred ca trebuie sa avem in vedere doua 

elemente extrem de importante: faptul ca in general vedem atacuri la statul de drept 

acolo unde exista suspiciuni de coruptie sistemica si frauda, acolo unde s-a 

dezvoltat un intreg sistem de conexiuni intre politicieni, oameni de 

afaceri, functionari publici, oameni care au actionat in comun pentru fraudarea 

resurselor publice si care vor sa mentina controlul asupra lor; al doilea este 

independenta sistemului de justitie, care este esentiala pentru statul de drept. Nu 

este un privilegiu oferit judecatorilor si procurorilor, ci unul fundamental intr-un 

stat de drept.  

https://ziare.com/social/functionari/
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Este evident ca atunci cand politicienii nu doresc o justitie independenta si, de 

exemplu, incearca sa obtina cat mai multa influenta asupra numirii judecatorilor si 

procurorilor in functii sau asupra carierei acestora, scopul este de a folosi sistemul 

judiciar in alte scopuri si putem spune ca avem de-a face cu un atac la statul de 

drept". 

 

Prin activitatea pe care o va desfasura, Parchetul European va apara nu doar 

bugetul si cetatenii Uniunii Europene, ci si statul de drept, a mai spus ea. 

Parchetul European are competenta de a efectua investigatii de natura penala. Dupa 

cum a explicat Kӧvesi, va exista o abordare unitara in investigarea fraudelor 

financiare, "o armonizare a procedurilor in cadrul investigatiilor si a bunelor 

practici pentru toate sistemele de aplicare a legii la nivelul UE", va exista o 

strategie clara in depistarea si investigarea fraudelor cu fonduri europene, "o 

concentrare reala si mai eficienta pe recuperarea daunelor si a veniturilor 

infractiunii", o cunoastere mai buna a modului in care aceste fapte sunt comise si o 

mai buna prevenire. 

 

"Cand vorbim despre frauda financiara, cu TVA, de infractiunile transfrontaliere, 

trebuie sa avem in vedere viteza cu care infractorii isi shcimba modul de operare ca 

reactie la aplicarea legii, iar flexibilitatea Parchetului va elimina majoritatea 

obstacolelor care existau pana acum in cooperarea judiciara internationala", a mai 

explicat ea. 

 

Kӧvesi a citat un studiu recent care arata ca daunele cu TVA in decursul unui an in 

interiorul UE sunt undeva intre 30 si 60 de miliarde de euro. "Nu avem tari curate 

in Europa. Nu avem nici cele mai corupte si cele mai vinovate. Astfel de 

infractiuni se comit in absolut toate statele membre. In urma unei analize pe ultimii 

4 ani, am constatat ca exista state membre in care sunt investigate sute de dosare pe 

an si state in care sunt investigate 3 sau 4 dosare. Asta poate insemna ca nu a 

existat o prioritate in investigarea acelor infractiuni. EPPO va avea acest avantaj, 

ca va avea o abordare unitara". 
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Legat de numarul de fraude semnalate recent, Kӧvesi a declarat: "In sistemul 

medical cu siguranta numarul de cazuri in aceasta perioada ar putea fi la fel ca in 

trecut sau chiar ar putea sa creasca. Ma refer, in special, la domeniul achizitiilor 

publice. Atunci cand ele sunt facute fara licitatii, fara reguli stricte, e clar ca exista 

un risc mai mare. Chiar daca nu am inceput activitatea, am primit cateva plangeri 

cu privire la astfel de infractiuni, dar pe toate le-am trimis la OLAF (Oficiul 

European de Lupta Antifrauda) pe care il consideram ca poate fi in masura sa faca 

niste verificari prealabile". 

 

Pentru Parchet a fost solicitat un buget anual in jur de 55 de milioane de euro. "Cu 

aceasta suma vom putea avea 140 de procurori in cele 22 de state care vor trebui, 

cel putin pentru inceput, sa gestioneze un numar minim de 3.000 de dosare". In 

competenta EPPO vor intra toate dosarele intocmite incepand cu anul 2017. 

 

EPPO nu poate fi operational mai devreme de 3 ani de la publicarea in jurnalul 

oficial. "Acest regulament a fost publicat in noiembrie 2017. O decizie privind 

inceperea activitatii este una comuna - intre Comisia Europeana, Parchet si statele 

membre. Majoritatea statelor sunt pregatite". 

 

Alcatuit din procurori din 22 de state membre UE, care trebuie sa unifice o 

procedura, Parchetul European "da posturi in plus de procurori unui stat membru". 

 

"Noi suntem acum in mijlocul unei negocieri. A fost facuta public aceasta cifra de 

15 procurori. Pana in acest moment, eu nu am fost de acord cu aceasta, avand in 

vedere statisticile din ultimii 4 ani de la DNA, dar si modul in care este organizat 

sistemul judiciar in Romania. Infractiunile pe care Parchetul European le va 

investiga, in cazul in care sunt probe si vor fi trimise in judecata persoane care sunt 

considerate vinovate, cazurile se vor judeca in instantele nationale, in limba 

romana. Asta inseamna ca vom avea minim 41 de tribunale si 16 curti de apel care 

vor judeca aceste dosare. Ori 15 oameni sa faca investigatii in 600 de dosare si sa 

participe in toate aceste instante nu sunt suficienti. Dar suntem in discutii cu 

ministrul Justitiei cu privire la avea un acord asupra numarului care este necesar. 

Acest numar de procurori europeni, care vor fi platiti de Parchetul European, 

trebuie sa garanteze ca nivelul de protectie a fondurilor europene va creste, nu va 

scadea". 
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Romanilor ea le-a transmis in final: "Statul de drept in Romania a fost supus 

presiunilor mult timp si nu pot uita acei oameni care au sustinut justitia si au iesit 

in strada, foarte multi, tineri, si ii incurajez sa continue pe acest drum. Nu 

abandonati, coruptia poate fi invinsa!". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Erdogan: Noul zăcământ din Marea Neagră are rezerve de 405 mld. metri 

cubi de gaze / Acesta este în apropierea perimetrului românesc Neptun 

Președintele Tayyip Erdogan a declarat sâmbătă că Turcia a majorat estimarea 

rezervelor de gaze dintr-un zăcământ din Marea Neagră la 405 miliarde de metri 

cubi, cu 85 mld. metri cubi mai mult decât se credea anterior transmite Reuters. 

 

Președintele turc a precizat că zăcământul se află la aproape 4.500 m adâncime. 

 

În august Erdogan anunțase că acest zăcământ conține 320 miliarde de metri cubi 

de gaz natural, fiind cea mai mare descoperire de acest fel din istoria Turciei. 

Ministrul Energiei, Fatih Donmez, afirma în iulie că nava de explorare Fatih a 

început lucrările în perimetrul Tuna-1, aflată la circa 150 de kilometri de coasta 

Turciei și în apropierea zonei unde se intersectează granițele maritime cu România 

și Bulgaria. 

 

Zona este în apropierea perimetrului Neptun, unde a fost descoperit cel mai mare 

zăcământ de gaze din Marea Neagră din ultimele decenii, în urmă cu opt ani. 

Erdogan spunea, acum două luni, că descoperirea a fost făcută în sectorul Tuna-1 

iar primele date arată "că zăcământul face parte dintr-o rezervă mult mai 

importantă". 

 

"Dumnezeu ne-a deschis o poartă spre bogății nemaivăzute. Obiectivul nostru este 

să punem gazele din marea noastră în serviciul națiunii noastre din 2023", a 

continuat el. 
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Ulterior, în contextul disputei teritoriale cu Grecia, Erdogan a spus că "Turcia va 

lua ce îi revine de drept în Marea Neagră, în Marea Egee și în Mediterana (...) Nu 

vom face nicio concesie asupra a ceea ce ne aparține". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Lagarde: Arsenalul BCE este pregătit pentru susţinerea în continuare a 

economiei europene 

Preşedinta Băncii Centrale Europene Christine Lagarde a anunţat că organizaţia sa 

este pregătită să lanseze noi măsuri de urgenţă pentru diminuarea impactului 

economic al crizei coronavirusului în condiţiile în care regiunea se confruntă cu o 

reluare a cazurilor de îmbolnăvire, notează CNBC. „Am lansat o mulţime de 

măsuri şi dacă va fi necesar în urma deteriorării situaţiei vom face ceea ce este 

necesar“, a declarat aceasta.  

(Sursa: zf.ro) 

 


